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BRMG-KR. 0012.9.2013  

 

 

 

PROTOKÓŁ NR  39-9/2013 
z  posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się  25 września 2013r.  

 

 

 

Posiedzenie Komisja   rozpoczęła o  godz. 16,00.   
 
Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu.  
 
Lista obecności  innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w  posiedzeniu  uczestniczyło  7 (siedmiu),  czyli  

było quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji.  

Posiedzeniu  przewodniczył  Radny Grzegorz Strzelczyk  - Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska.  
Dostarczony został Państwu porządek dzisiejszego porządku – załącznik nr 3 do niniejszego 
porządku. Czy są jakiej uwagi? Nie widzę. Kto jest przyjęciem porządku  w 
przedstawionym  kształcie? Za – 5 głosów, jednogłośnie. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie  protokołu  Nr 38-8/2013 Komisji  Rewizyjnej RMG z posiedzenia  

w dniu 28 sierpnia 2013r.  
 

2. Analiza wykonania budŜetu Miasta Gdańska za  I półrocze 2013r.  
 
3. Zapoznanie się i omówienie bieŜącej korespondencji. 
 

4. Omówienie wyników  kontroli zasady przyznawania mieszkań socjalnych, 
komunalnych oraz  TBS  i przyjęcie protokołu z w/w kontroli. 

 
5. Powołanie Zespołu kontrolnego  do przeprowadzenia  kontroli trybu i 

sposobu wyłonienia projektu oraz wykonawcy sortowni śmieci oraz  kontrola 
sprawowania nadzoru właścicielskiego nad zakładem Utylizacji Spółka z o.o. 
w Gdańsku – termin kontroli: listopad. 

 
6. Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 
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PUNKT  1 
Przyjęcie  protokołu  Nr 38-8/2013 Komisji  Rewizyjnej RMG z posiedzenia  w dniu 
28 sierpnia 2013r.  

 
Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący  Komisji 
Został Państwu dostarczony protokół  nr 38-8/2013  z posiedzenia Komisji w dniu 28 
sierpnia 2013r. Czy macie Państwo jakieś uwagi  do tego  protokołu?. Nie widzę. Kto w 
związku z tym jest za przyjęciem protokołu  w  przedstawionym brzmieniu?  
Za  5 głosów (jednogłośnie) – protokół został przyjęty  bez uwag. 

 
 

PUNKT   2 
Analiza wykonania budŜetu Miasta Gdańska za  I półrocze 2013r.  

 
Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący  Komisji 
Oddaje głos panin Teresie  Blacharskiej – Skarbnik Miasta Gdańska.  
 

Teresa Blacharska  - Skarbnik miasta Gdańska   
Dochody  w  I-szym półroczu wykonano na poziomie 47 %. Ponad plan zostały wykonane 

dochody bieŜące. Przede wszystkim jest to związane z bardzo dobrym wykonaniem 

podatku od nieruchomości w wysokości 51,3%, z tytułu wieczystego uŜytkowania w 

wysokości 65%, co jest związane z  terminem płatności  - termin ustawowy  to 31 marca  

kaŜdego  roku, natomiast na wniosek moŜna  termin ten przesunąć do końca  września. 

RównieŜ wykonanie budŜetu z tytułu przekształcenia  prawa  wieczystego uŜytkowania w  

prawo  własności  wynosi  prawie 60%.  

Dochody majątkowe  wykonane są w 36,7% . W dochodach tych mieszczą  się  dotacje  z 

Unii Europejskiej na kwotę 705 mln zł, dochody zostały wykonane w  wysokości  269 mln zł, 

co stanowi 38,1%. Jak za pierwsze półrocze to uwaŜam, Ŝe jest to bardzo dobre  

wykonanie, bo  większość dotacji w zasadzie wpływa pod koniec  roku. Mamy bardzo niskie 

wykonanie ze sprzedaŜy mienia  na  planowaną kwotę 78 mln zł, wykonanie tylko w 

wysokości  15 mln zł, co daje 19%.  

Wydatki zostały wykonane w wysokości 40%, wpłaciliśmy połowę  „janosikowe”  tj. prawie 

17 mln zł, wydatki bieŜące zrealizowano w wysokości 47%. Wydatki majątkowe  finansowo 

zostały zrealizowane w wysokości 27%, na dzień dzisiejszy jest to znacząco wyŜsze 

wykonanie. JuŜ w lipcu zaangaŜowanie było duŜo wyŜsze wydatków majątkowych, 

natomiast finansowe niŜsze.  Wynika to przede wszystkim z tego, Ŝe po zakończeniu etapu 

realizacji inwestycji jest dokonywany odbiór, po odbiorze jest miesiąc czasu na 

wystawienie faktury, której termin płatności wynosi 28 dni, w związku z tym jest 

opóźnienie finansowe w stosunku do zaangaŜowania rzeczowego. 

Zamiast planowanego deficytu, w związku z tym, Ŝe dochody są wyŜsze od wydatków, za 

pierwsze półrocze mamy nadwyŜkę w wysokości 152 mln zł. W tym czasie spłaciliśmy 

prawie 80 mln zł  długu, tj.  spłaciliśmy  kredyt prawie 40 mln zł i wykupiliśmy obligacje w 

wysokości  40 mln zł, na drugie półrocze pozostała spłata zobowiązań  w wysokości 105 mln 

zł. Na cały rok zaplanowane mamy spłatę kapitału w wysokości 205 mln zł plus  odsetki od  

długu.  

Mamy zagroŜenie od  wykonania  dochodów z tytułu PIT, natomiast  po dokonanej korekcie 

odchylenie moŜe być w granicach 5-10 mln zł, ale teŜ moŜe być taka sytuacja, Ŝe dochody 

te zostaną zrealizowane po korekcie budŜetu Państwa.  
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Podatek CIT  jest niezagroŜony. 
Obsługa długu za I półrocze – dług nominalny w dochodach 41,5% przy ustawowym 60%. 
Indywidualny wskaźnik wchodzi od  1 stycznia 2014r. jest on niekorzystny  i jeŜeli Minister 
Finansów nie zmieni tego wskaźnika, to bardzo duŜo  gmin nie będzie mogło obsłuŜyć 
istniejącego długu.  
 

Jolanta Banach – członek Komisji 
Jutro Rada podwyŜsza  opłatę  miejscową, a bywa  z nią róŜnie. Są duŜe  róŜnice między 
planami a wykonaniami.  
 

Teresa Blacharska  - Skarbnik miasta Gdańska   
Opłata miejscowa  to tak naprawdę  to lipiec  i sierpień, przychody są w  sezonie. Nasz 
Referat Kontroli Podatków  składa się z czterech osób i przeprowadzamy kontrole w  
niektórych hotelach, ale trudno to skontrolować, trzeba byłoby złapać na gorącym 
uczynku. Jest to tylko dobra  wola kierowników  tych instytucji.  Prezydent Miasta  w 
okresie EURO 2012 do wszystkich kierowników hoteli wystosował  pismo z prośbą o 
respektowanie przepisów prawa miejscowego  i o pobieranie tej opłaty. Samorządy mają  
szansę generowania dodatkowych dochodów, ale moŜliwość egzekwowania jest Ŝadna. 
Między innymi zrezygnowaliśmy z  poboru podatku od posiadania psów, bo stwierdziliśmy, 
Ŝe te koszty są tak wysokie, Ŝe róŜnica  nad  wpływami jest tak niewielka, Ŝe lepiej jej nie 
pobierać.  
 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Są  jeszcze  pytania? Nie widzę.  Dziękujemy bardzo. 
 
 

PUNKT  3 
Zapoznanie się i omówienie bieŜącej korespondencji. 

 
Skarga  pani … z  dnia 2 września 2013r. 

 

Podlega  ustawie o ochroni  danych osobowych.  

 

 

•  

• Skarga  pani ……- pismo z dnia 6.09.2013r. 

 

Podlega  ustawie o ochroni  danych osobowych.  

 

PUNKT  4 
Omówienie wyników  kontroli zasady przyznawania mieszkań socjalnych, 
komunalnych oraz  TBS  i przyjęcie protokołu z w/w kontroli. 

 
Marcin Skwierawski - członek Komisji, przewodniczący zespołu kontrolnego 
Zespół kontrolny zakończył przedmiotową kontrole i jest w trakcie wypracowania 
wniosków.  
Zespól zapoznał się z szeregiem dokumentem, a przede wszystkim główny nacisk 
połoŜyliśmy na wyjaśnienie  procesu  przydzielania  konkretnych mieszkań komunalnych 
oraz  zapoznanie się z procedurami. Zapoznaliśmy się z czynnikami mającymi wpływ na 
zmianę kolejności na wykazie osób oczekujących na mieszkanie.  
Jeśli chodzi o podstawowe wnioski, to  one jeszcze  ewoluują, nie są one jeszcze  finalnie  
zakończone, bo nie są uzgodnione.  
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Grzegorz Strzelczyk - przewodniczący Komisji 
Kiedy moŜemy otrzymać  protokół z kontroli z uzgodnionymi wnioskami? 
 

Jolanta Banach – członek Komisji, członek zespołu  kontrolnego  
Myślę, Ŝe za tydzień  będziemy  gotowi. 
 

Grzegorz Strzelczyk - przewodniczący Komisji 
Rozumiem, Ŝe do 3 października br. Komisja e-mailowo otrzyma protokół wraz z 
wnioskami. 
 

Przewodniczący  Zespołu  kontrolnego potwierdził – do 3 października Komisja e-mailowo 
otrzyma protokół wraz z  uzgodnionymi wnioskami pokontrolnymi.  

 

PUNKT  5 
Powołanie Zespołu kontrolnego  do przeprowadzenia  kontroli trybu i sposobu 
wyłonienia projektu oraz wykonawcy sortowni śmieci oraz  kontrola sprawowania 
nadzoru właścicielskiego nad Zakładem Utylizacji Spółka z o.o. w Gdańsku – termin 
kontroli: listopad. 

 

Komisja, jednogłośnie – 7 głosami za – powołała  zespół kontrolny w składzie : 
• Grzegorz Strzelczyk   -  przewodnicząca  zespołu 
• Paweł Czerniewski     – członek 
• Adam Nieroda            – członek  

do przeprowadzenia kontroli do przeprowadzenia kontroli trybu i sposobu wyłonienia 
projektu oraz wykonawcy sortowni śmieci oraz kontrola sprawowania nadzoru 
właścicielskiego nad  Zakładem Utylizacji Spółka z o.o. w Gdańsku. 
 
O podjętej kontroli zostanie pisemnie powiadomiony Prezydent Miasta Gdańska oraz  
wystawione zostaną  upowaŜnienie  dla  zespołu kontrolnego. 

 
PUNKT  6 

Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 

 

Grzegorz Strzelczyk  - przewodniczący Komisji 
Czy są jakieś  sprawy  bieŜące, wolne  wnioski? Nie widzę. Dziękuję bardzo  i zamykam 
posiedzenie. 
 
Posiedzenie zakończono – godz. 16,50. 
                                                                              Przewodniczący  

                                                                      Komisji Rewizyjnej RMG 

 

                                                                         Grzegorz  Strzelczyk 

Protokół sporządziła: 

 

Bogusława Pieklik 

Biuro rady Miasta Gdańska  

 

 
 


